
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr X/2024
z sesji w dniu 27 listopada 2024 r.

która odbyta się w Urzędzie Gminy w Wilkowicach

Obrady rozpoczęto 27 listopada 2024 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:05 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:
l. Jordan Barański

2. Adam Bysko
3. JacekChowaniec
4. Paweł Handzlik
5. Dariusz Kanik

6. Krzysztof Krajewski
7. Antoni Kufel
8. Elżbieta Lenda
9. Alina Macher
10. Bożena Maślanka

11. Małgorzata Olma
12. Piotr Pielesz

13. Katarzyna Pilarz
14. Piotr Wałeczek

l. Otwarcie X sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 14. 07 otworzyła X sesję, następnie stwierdziła obecność
14 radnych na sesji z 15-osobowego składu rady, stwierdzając tym samym prawomocność obrad.
(nieobecna radna P. Panek)

W następnej kolejności Przewodnicząca powitała zebranych:
- radnych - //sta obecności stanowi załącznik nr l do protokotu,
- Wójta Gminy Wilkowice pana Macieja Mrówkę,
- Sekretarza panią Alicję Raszka - Micherdzińską,
- Skarbnika panią Aleksandrę Kastelik,
- dyrektora ZOSiP - Barbarę Jaworską,
- inspektora kultury, sportu i promocji gminy w urzędzie gminy P. Elżbietę Fabirkiewicz,
- pana Adama Caputę Radnego Powiatu Bielskiego,
- przedstawicieli mieszkańców,

Następnie Przewodnicząca odczytała klauzulę RODO. Pełna treść klauzuli została wywieszona na
drzwiach przed wejściem na salę sesyjną.

2. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad - nie zgłoszono.
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4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice.

Radny Rady Powiatu A. Caputa poinformował o zrealizowanym zadaniu, jakim jest dodatkowe
oznakowanie na ul. Fatata w rejonie przedszkola oraz kolejnym zadaniu, które zostało już prawie
zrealizowane, jakim jest wyniesione przejście dla pieszych na ul. Wyzwolenia. Przejście zostało już
zrealizowane, natomiast brakuje jeszcze kompletnego oznakowania tj. wymalowania pasów na tym
przejściu, które do końca miesiąca, zgodnie z terminem, zostanie wykonane.

Dodał również, że w tym tygodniu będzie gotowa koncepcja budowy ronda przy ul. Fałata,
Szczyrkowskiej, Zdrojowej oraz projekt remontu ul. Szczyrkowskiej. Teraz tylko trzeba szukać
możliwości finansowania zadania. Ten temat pojawi się na etapie omawiania projektu budżetu
powiatu na rok 2025. Na razie nie ma żadnych projektów do których można aplikować po pieniądze
na tego typu zadania. Prowadzone są rozmowy z wszystkimi pozostałymi radnymi z naszego okręgu
(5), żeby również na swoich komisjach na ten temat omówili.

Kolejny temat dotyczy pogotowia ratunkowego, nad którym pracujemy wspólnie z Panem Wójtem,
z Zastępcą Wójta. Podejmowane są działania, aby pogotowie jak najszybciej wróciło do swoich
pomieszczeń, tam gdzie mają swoją siedzibę w Wilkowicach. Szukamy tam również dodatkowych
możliwości powierzchniowych, gdyż nowelizacja ustawy o ratownictwie medycznym daje możliwość,
tak jak w przypadku bielskiego pogotowia, że fundusz będzie pokrywał koszty trzyosobowych
zespołów w trzech wybranych miejscach w przypadku naszego powiatu. Decyzja dyrektora jest już
podjęta, że jeden z tych trzyosobowych zespołów, a nie dwuosobowego jak do tej pory, będzie
stacjonował w Wilkowicach. Będzie to kolejny krok jeśli chodzi o kwestie zapewnienia
bezpieczeństwa.

Ponadto radny Caputa poinformował, że od przyszłego roku będzie w bielskim pogotowiu
użytkowany motocykl ratowniczy. Na ostatniej Radzie Społecznej taka decyzja została podjęta. Jest
ogłoszony przetarg na kupno takiego motocykla. Będzie to kolejny sposób niesienia pierwszej
pomocy realizowany przez bielskie pogotowie ratunkowe.

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny.

Szczegółowe informacje w powyższej sprawie w formie prezentacji przedstawiła dyrektor ZOSiP -
P. Barbara Jaworska.

Obowiązek sporządzenia i przedstawienia informacji o stanie realizacji zadań oświatowych gminy
w danym roku szkolnym wynika z dyspozycji art. 11 ust. 7 Ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo
oświatowe (t. j. Dz. U. z 2024 r. póz. 737 z późn. zm. ) Prezentowana informacja obejmuje okres od
l września 2023 roku do 31 sierpnia 2024 roku, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

W/w informację otrzymał każdy z radnych do zapoznania się. Jest ona również dostępna w BIP-ie.

Prezentacja obejmowała następujące tematy:
l. Dane statystyczne - analiza demograficzna,
2. Organizacja roku szkolnego 2023/2024 w tym: stan organizacji szkół podstawowych, liczba

uczniów w gminie, stan organizacji przedszkoli publicznych
3. Kadra i system doskonalenia zawodowego w tym: zatrudnienie w placókach oświatowych,

stopnie awansu zawodowego nauczycieli, doskonalenie zawodowe - nakłady,
4. Kształcenie specjalne, pomoc psychologiczno-pedagogiczna w tym: kształcenie specjalne,

pomoc psychologiczno - pedagogiczna (szkoły przedszkola)
5. Wyniki z egzaminu ósmoklasisty (j. polski, matematyka, j. angielski) w tym: średnie wyniki

gmin (j. polski, matematyka, j. angielski)
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6. Kontrole zewnętrzne w placówkach oświatowych, w tym nadzór pedagogiczny (Kuratorium
Oświaty w Katowicach, Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Oddział Nadzoru
Sanitarnego/Sekcja higieny żywności. Gmina Wilkowice.

7. Finansowanie zadań oświatowych w tym finansowanie zadań inwestycyjnych, wydatki szkół
i przedszkoli, kwota wydatków miesięcznych na ucznia, dotowanie przedszkoli
niepublicznych, realizacja edukacji przedszkolnej,

8. Realizacja zadań oświatowych w tym: stołówki szkolne, świetlice szkolne, dowóz, dotacja
podręcznikowa, przygotowanie zawodowe młodocianych, obowiązek szkolny, obowiązek
nauki, pomoc materialna dla uczniów, jednorazowy dodatek uzupełniający, pomoc
zdrowotna dla nauczycieli, laptopy/bony, narodowy program czytelnictwa

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Alina Macher, która stwierdziła, że raport zawiera bardzo
dokładny obraz dotyczący minionego roku szkolnego. Te dane statystyczne naprawdę wiele mówią.
Przede wszystkim cieszą bardzo dobre wyniki uczniów klas ósmych, w zestawieniu porównawczym,
na tle powiatu, województwa, kraju. Podkreśliła również, że zdajemy sobie sprawę wszyscy
z aktywnego i naprawdę wysokiego udziału samorządu gminnego w finansowaniu zadań
oświatowych, wspieraniu oświaty w naszej gminie.

Radny P. Wałeczek wskazał na wysokość wydatków oświaty nieznajdujących pokrycia w dochodach
oświatowych. Wysokość dopłaty rośnie z roku na rok. Zapytał, czy w kwocie 20 min są uwzględnione
wydatki na remonty i naprawy przeprowadzone przez urząd gminy w placówkach oświatowych na
terenie gminy?
P. Jaworska odpowiedziała, że tak, jest to jest pełna kwota wydatków.

6. Sprawozdanie Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.

Wójt odczytał informację o pracy w okresie międzysesyjnym.

ZAMÓWIENIA PUBLICZNE:

Prowadzone postępowania:
l) W dniu 13. 11. 2024 r. unieważnione zostało postępowanie "Odbiór odpadów komunalnych
z terenu gminy Wilkowice". Kwota jednej oferty, złożonej przez Ekoład Sp. z o. o. w wysokości 3 457
944, 00 zł, przewyższa środki, jakimi dysponuje Gmina na realizację umowy. Planujemy udzielenie
zamówienia z wolnej ręki na początkowy okres roku oraz rozpoczęcie kolejnego przetargu.
2) W dniu 6. 11. 2024 r. opublikowano przetarg nieograniczony na zadanie "Udzielenie kredytu
długoterminowego w wysokości 3 850 000,00 zł z przeznaczeniem na spłatę zaciągniętych w latach
poprzednich kredytów i pożyczek. Otwarcie ofert planowane jest na 5. 12. 2024 r.
3) W dniu 14. 11. 2024 r. przeprowadzono negocjację w trybie zamówienia z wolnej ręki
z przedstawicielami Tauron Nowe Technologie S. A. w zakresie "Świadczenia usług oświetleniowych
w zakresie podstawowym dla punktów świetlnych zlokalizowanych w granicach administracyjnych
gminy Wilkowice w 2024 r." Obecnie analizujemy propozycję cenową Wykonawcy.

Podpisane umowy:
l) W dniu 07. 11. 2024 r. podpisano umowę na zadanie "Wdrożenie systemu zwiększającego
cyberbezpieczeństwo Urzędu Gminy w Wilkowicach wraz z dostawą niezbędnego sprzętu oraz
oprogramowania" z firmą Bonasoft Sp. z o. o. - l 131 999, 75 zł /cena oferty brutto/. Zadanie jest
finansowane ze środków Funduszy Europejskich na Rozwój Cyfrowy - projekt graniowy
"Cyberbezpieczny Samorząd".

2) W dniu 12. 11.2024 r. podpisano dwie umowy na usługi "Zimowe utrzymanie dróg na terenie
Gminy Wilkowice w sezonie 2024/2025":

REJON A- MAGURKA Piotr Gębala - 206 418, 00 zł
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REJON B - Wood-Point Dominik Śliwa - 151 500, 00 zł

3) W dniu 28. 10. 2024 r. podpisano umowę na "Pełnienie funkcji inspektora nadzoru inwestorskiego
w trakcie realizacji zadania "Rozbudowa ul. Kościelnej w Bystrej" - firma Kierownik budowy -
Wojciech Ciejka -cena oferty brutto 54 735,00 zł. Umożliwiło to rozpoczęcie prac na ul. Kościelnej
w Bystrej.

INWESTYCJE:
Postęp prac projektowych/budowlanych:
l. Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla zadania: Rozbudowa drogi
wojewódzkiej polegająca na budowie chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 942 ul. Żywiecka
w gminie Witkowice wraz z pełnieniem nadzoru autorskiego
Uzgodniono projekt budowlany wraz z projektem wniosku o wydanie decyzji ZRID w Zarządzie Dróg
Wojewódzkich w Katowicach.

2. Budowa, rozbudowa, przebudowa dróg wraz z budową zintegrowanego układu szlaków
rowerowych w tym:

a) Zadanie - Etap II i III: "Przebudowa ul. Sportowej oraz rozbudowa ul. Do Lasku w formule
zaprojektuj-wybuduf-trwa procedura uzyskania pozwolenia wodnoprawnego.

b) Zadanie - Etap IX: Rozbudowa ul. Do Boru w Wilkowicach w formule zaprojektuj -
wybuduj - przedłożony został projekt wstępny do akceptacji.

c) Zadanie - ETAP V i VI - Budowa i przebudowa ul. Spacerowej oraz przebudowa ul.
Wypoczynkowej w formule zaprojektuj wybuduj - przedłożony został projekt wstępny do akceptacji.

3. Budowa pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia w Wilkowicach, obręb Huciska, rejon działki nr
288/6
Wykonano przyłącze wodociągowe do obiektu obsługi ruchu, zabudowano krawężniki.

4. Rozbudowa ul. Kościelnej w Bystrej
Przekazano plac budowy wykonawcy robót. Rozpoczęto roboty budowlane.

5. Opracowanie programu funkcjonalno-użytkowego dla zadania: Budowa krajowej trasy rowerowej
nr 17 na terenie Gminy Wilkowice Etap l. Trwa opracowanie PFU.

6. Wykonanie systemu alarmowego i wizyjnego na budynku dworca kolejowego w Wilkowicach.
Podpisano umowę z wykonawcą.

7. Wykonanie systemu alarmowego i wizyjnego na budynku przy ul. Do Boru 3 w Wilkowicach.
Zadanie zakończono.

8. Budowa nowych punktów świetlnych:
a) Sołectwo Wilkowice - budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Kamiennej w Wilkowicach

(projekt + roboty budowlane) -trwają prace.
b) Sołectwo Meszna - budowa nowego punktu świetlnego przy ul. Strażackiej i Głogowej

(projekt) - podpisano umowę z wykonawcą.
c) Sołectwo Bystra - opracowano projekt dokumentacji oświetlenia ulicznego przy ul. Halnej.

9. Modernizacja skoczni narciarskiej w Bystrej przy ul. Ochota
Opracowano projekt wykonawczy konstrukcji skoczni narciarskich HS 31 i HS 19 im. Józefa Przybyły
przy ul. Ochota w Bystrej. Otrzymaliśmy podpisaną zwrotnie umowę z Ministerstwa Sportu
i Turystyki. Trwa przygotowanie dokumentacji do procedury przetargowej.
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10. Budowa obiektu infrastruktury technicznej - zbiornik wyrównawczy wody pitnej w rejonie
ul. Klimczoka w 269a w Bystrej Wykonano ściany zbiornika, trwa szalowanie stropu.

PLANOWANIE PRZESTRZENNE:
Na dzisiejszą sesję przygotowany został projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia
planu ogólnego Gminy Wilkowice.

REPREZENTACJA GMINY
22. 10 - udział w wystawie podsumowującej projekt "Rozmaluj się na szkle", który realizowany przez
Panią Alicję Raszkę-Micherdzińską oraz Pana Zbigniewa Micherdzińskiego na terenie całej Polski,
w tym na terenie Gminy Wilkowice,
24.10 - udział w jubileuszu 25-lecia Szkoły Mistrzostwa Sportowego w Szczyrku;
24. 10 - udział w naradzie w Nadleśnictwie Bielsko ws. lasów społecznych wokół Miasta Bielsko-Biata,
Gminy Jaworze, Kozy i Wilkowice,
25. 10 - udział w Inauguracji Sportowego Roku Szkolnego w Szkole Podstawowej nr 2 w Bystrej
zorganizowanej przez Powiat Bielski i Gminę Wilkowice,
28. 10 - udział w jubileusz 50-lecia pożycia małżeńskiego, 17 par małżeńskich z terenu Gminy
Wilkowice,
29.10 - udział w Zgromadzeniu Ogólnym Stowarzyszenia Aglomeracja Beskidzka,
31. 10 - udział w spotkaniu z Wydziałem Koordynacji Projektów Rozwojowych Regionalnej Dyrekcji
Lasów Państwowych w Katowicach ws. wspólnego wniosku projektowego "Śladami Lokalnej
Architektury Drewnianej" Interreg PL_SK 2021-2027,
04. 11 - udział w naradzie w Urzędzie Miejskim w Bielsku-Białej ws. lasów społecznych wokół Miasta
Bielsko-Biała, Gminy Jaworze, Kozy i Wilkowice,
05. 11 - udział w naradzie w Nadleśnictwie Bielsko ws. lasów społecznych wokół Miasta Bielsko-Biała,
Gminy Jaworze, Kozy i Wilkowice,
06. 11 - udział w spotkaniu z Panią Prorektor prof. Katarzyną Ożańską-Ponikwia ws. współpracy
pomiędzy UBB a Gminą Wilkowice,
07. 11 - udział w spotkaniu ze Starostą Bielskim Panem Andrzejem Płonką ws. realizacji wspólnych
zadań na terenie Gminy Wilkowice,
07.11 - udział w spotkaniu z Panią Katarzyną Olszyną Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy
Rodzinie ws. udzielania pomocy społecznej dzieciom, rodzinom, osobom starszym, chorymi
niepełnosprawnym oraz zabezpieczenie dzieciom pieczy zastępczej z terenu Gminy Wilkowice,
07. 11 - przeprowadzenie grupy fokusowej w związku z realizacją działań w ramach powołania lasów
społecznych wokół Gminy Wilkowice,
08. 11 - udział w spotkaniu dotyczącym usuwania skutków powodzi i podjęcia działań zaradczych
mająq/ch na celu przeciwdziałanie i ograniczenie strat w przypadkach wystąpienia powodzi
w przyszłości w Śląskim Urzędzie Wojewódzkim w Bielsku-Białej zorganizowanym przez Pana
Przemysława Koperskiego - Podsekretarza Stanu w Ministerstwie Infrastruktury oraz Pana Andrzeja
Płonkę Starostę Bielskiego,
09. 11 - udział w spartakiadzie kół gospodyń wiejskich z powiatów bielskiego, żywieckiego,
cieszyńskiego i innych, zorganizowanej na hali GOSiR w Wilkowicach,
11. 11 - udział w obchodach dnia 11 listopada na terenie naszej gminy,
12. 11 - udział w pogrzebie Pana Jana Leszka Rysia - mieszkańca Bystrej, rysownika, autora publikacji
historycznych, członka Klubu Seniorów Lotnictwa, wielkiego pasjonata historii, kultury i techniki -
właściciela sporej kolekcji zbiorów w przydomowej pracowni,
12. 11 - udział w naradzie w Nadleśnictwie Bielsko ws. lasów społecznych wokół Miasta Bielsko-Biała,
Gminy Jaworze, Kozy i Wilkowice,
13. 11 - udział w II konferencji Metodycznej dla Nauczycieli Przedszkola i Edukacji Wczesnoszkolnej
w Przedszkolu Publicznym w Mesznej,
14. 11 - udział w posiedzeniu Zarządu Beskidzkiego Związku Powiatowo-Gminnego,
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21. 11 - udział w spotkaniu podsumowującym wystawę artystów z Klubu Plastyków Zdrzadełko
w Gminnej Bibliotece Publicznej w Wilkowicach,
26. 11 - udział w nadzwyczajnym posiedzeniu Zarządu Beskidzkiego Związku Powiatowo-Gminnego,

7. Sprawozdanie Wójta z realizacji Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Wilkowice na lata
2022-2025.

W/w sprawozdanie przedstawiła P. Elżbieta Fabirkiewicz - inspektor kultury, sportu i promocji gminy
w Urzędzie Gminy w Wilkowicach Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
Na wstępie poinformowała, że pełna treść tego sprawozdania została dla radnych dołączona do
eSesji. Dodatkowo dokument zamieszczony jest także w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce
raporty. Następnie przedstawiła główne punkty tego sprawozdania.
Zgodnie z Ustawą z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami (t. j. Dz. U.
z 2024 r. póz. 1292) Gmina Wilkowice posiada opracowany na lata 2022-2025 Gminny Program Opieki
nad Zabytkami, który został przyjęty Uchwałą nr XLVIII/44S/2022 Rady Gminy Wilkowice z dnia
30 listopada 2022 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zabytkami dla Gminy Wilkowice na lata
2022-2025.
Podstawą do sporządzania programu opieki nad zabytkami jest ewidencja zabytków. Gminna
Ewidencja Zabytków została utworzona Zarządzeniem Nr 13/2018 Wójta Gminy Wilkowice z dnia
30.01. 2018 r.

Zgodnie z Ustawą, z realizacji programów opieki nad zabytkami sporządza się co dwa lata
sprawozdanie, które Wójt Gminy Wilkowice przedstawia Radzie Gminy Wilkowice.

Niniejsze sprawozdanie z realizacji Programu opieki nad zabytkami Gminy Wilkowice na lata 2022-
2025 obejmuje okres od l grudnia 2022 r. do 22 listopada 2024 r.

Celem podjęcia wieloletnich i kompleksowych działań, do których należy między innymi realizacja
Programu, jest poprawa stanu obiektów zabytkowych, ale także ochrona dziedzictwa kulturowego
i budowanie tożsamości regionalnej, jak również promowanie dotychczasowego dorobku lokalnej
społeczności wśród mieszkańców gminy Wilkowice i turystów.

W ramach przedmiotowego Programu wyznaczono następujące priorytety:
- Priorytet l. Ochrona dziedzictwa kulturowego jako element rozwoju społeczno-

gospodarczego;
- Priorytet II. Ochrona i świadome kształtowanie krajobrazu kulturowego;
- Priorytet III. Badanie i dokumentacja dziedzictwa kulturowego oraz promocja i edukacja

służąca budowaniu tożsamości.

Uwag nie wniesiono.

8. Informacja Przewodniczącej Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.

Przewodnicząca przedstawiła informację o pracy w okresie międzysesyjnym tj. od 23 października do
27 listopada 2024 r.

. 25 października wraz z radnymi Rady Gminy uczestniczyłam w Powiatowej Inauguracji
Sportowego Roku Szkolnego 2024/2025, która miała miejsce w Szkole Podstawowej nr
2 w Bystrej.

. Razem z radnymi Rady Gminy wzięłam udział w doniosłej uroczystości Złotych Godów (50 -
lecia) par małżeńskich z terenu naszej gminy. Jubileusz rozpoczął się mszą św. w kościele
w Bystrej Krakowskiej.
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. 29 października w Bielskim Centrum Kultury wraz z delegacją pań z KGW Bystra
uczestniczyłam w integracyjnym widowisku słowna - muzycznym "Nasza niepodległa
z sercem", organizowanym przez Stowarzyszenie Pomocy Osobom Niepełnosprawnym
"Serce dla serca". W tym dużym wydarzeniu wystąpiły dzieci z przedszkola Publicznego
w Bystrej oraz wspaniale śpiewała nasza mieszkanka Ola Nikiel z mamą.

. 5 listopada brałam udział w posiedzeniu Rady Sołeckiej w Bystrej.

. 8 listopada w Bielskim Centrum Kultury wzięłam udział w XXV edycji uroczystości wręczenia
Nagrody Starosty Bielskiego imienia księdza Józefa Londzina. Do nagrody w tym roku
nominowano z terenu naszej gminy Koło Gospodyń Wiejskich w Mesznej. Serdecznie
gratulujemy nominacji do zaszczytnej Nagrody o zasięgu powiatowym.

. 9 listopada wzięłam udział w dużym przedsięwzięciu energii, humoru i zabawy czyli w XII
Regionalnej Spartakiadzie Kół Gospodyń Wiejskich w Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji
w Wilkowicach. Wystartowało w 9 konkurencjach 19 kół z 14 gmin i 4 powiatów. Gmina
Wilkowice była jednym z organizatorów tego wydarzenia.

. 11 listopada wraz z radnymi uczestniczyłam w obchodach 106 rocznicy odzyskania
niepodległości. Obchody rozpoczęły się złożeniem kwiatów i zniczy pod pomnikiem
Bohaterom Odrodzenia Ojczyzny i mszą w intencji ojczyzny w kościele w Bystrej Krakowskiej,
a zakończyły koncertem Gminnej Młodzieżowej Orkiestry Dętej w GOK-u Promyk w Bystrej.

. 12 listopada brałam udział w uroczystości pogrzebowej śp. Leszka Rysia - pasjonata historii,
techniki, lotnictwa, zapalonego kolekcjonera, autora wielu publikacji popularno-naukowych,
rysownika, właściciela prywatnego, przydomowego muzeum.

. 14 listopada wraz z wójtem uczestniczyłam w spotkaniu z pracownikami Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej zorganizowanym z okazji Dnia Pracownika Socjalnego. W tym dniu radni
wraz z wiceprzewodniczącym Rady wzięli udział w Gminnej Biesiadzie Patriotycznej w OSP
w Wilkowicach, która została zorganizowana przez SP nr l, OSP i KGW w Wilkowicach.
Doskonale zorganizowane wydarzenie, świetna frekwencja, znaczenie edukacyjne,
patriotyczne i promocyjne to atuty tego wydarzenia. Gratulacje dla organizatorów!

. W UG w Wilkowicach wspólnie z radnymi wzięłam udział w spotkaniu w sprawie współpracy
naszych klubów sportowych i wykorzystaniu w sposób racjonalny i zgodny z potrzebami
naszych klubów - obiektów sportowych znajdujących się na terenie naszej gminy.

. 25 listopada w GOK-u Promyk wraz z radnymi wzięłam udział w spotkaniu na temat projektu
realizowanego przez Bielskie Centrum Przedsiębiorczości pod nazwą "Lokalnie na rzecz
transformacji podregionu bielskiego". Zachęcam mieszkańców (grupy inicjatywne) do
skorzystania z możliwości realizacji wielu rożnych inicjatyw lokalnych dotowanych w ramach
tego projektu.

9. Informacja Przewodniczącej Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych.

Następnie przewodnicząca A. Macher powiadomiła, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły żadne
interpelacje ani zapytania..

10. Informacja Przewodniczących komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach oraz
realizacji poszczególnych punktów porządku obrad.

Informację przedstawili:
- Elżbieta Lenda - Komisja Rewizyjna

Komisja Rewizyjna swoje posiedzenie miała w dniu 4 listopada. Zajmowała się między innymi
tezowaniem kontroli. Wyznaczono temat kolejnej kontroli: Kontrola Gminnego Ośrodka Kultury
"Promyk" w zakresie pozyskanych środków zewnętrznych i ich wykorzystania za 2024 rok.
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- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - Piotr Wałeczek
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu 18 listopada, na którym analizowała
pismo/wniosek z dnia 9 października br. w sprawie naprawy nawierzchni drogi gminnej
w miejscowości Bystra ul. Halna. Został przygotowany projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, który
został jednogłośnie rekomendowany Radzie Gminy Wilkowice.
Następnie komisja analizowała pismo z dnia 16 października br. dotyczące uregulowania stanu
prawnego działki nr 613/1 i 611. Został przygotowany projekt uchwały wraz z uzasadnienie, który
został jednogłośnie rekomendowany Radzie Gminy Wilkowice.
Komisja analizowała również pismo/wniosek z dnia 21 br. roku w sprawie remontu drogi gminnej
w miejscowości Bystra ul. Długa. Został przygotowany projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, który
został jednogłośnie rekomendowany Radzie Gminy Wilkowice.
Stosowne uzasadnienia zostaną przedstawione we właściwym czasie.
W sprawach bieżących komisja zapoznała się z pismami zatytułowanymi skarga nr 1/2024 i skarga nr
2/2024. Analiza tych pism i wypracowanie stanowiska w sprawie odbędzie się na grudniowym
posiedzeniu komisji.

Został również sformułowany wniosek: z uwagi na kolejne już informacje wpływające do Rady Gminy
Wilkowice Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wnioskuje do Wójta Gminy Wilkowice o przestrzeganie
terminów do załatwiania spraw indywidualnych i podjęcie środków zapobiegających bezczynności lub
przewlekłości organu w postępowaniach w przyszłości.

- Bożena Maślanka - Komisja Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska,
Komisja Budżetu, Infrastruktury i Ochony Środowiska pracowała w dniu 25 listopada br. na
planowanym posiedzeniu i zgodnie z planowanym porządkiem obrad.

Komisja, w pierwszej części swojego posiedzenia, zapoznała się z "Programem usuwania
wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Wilkowice do roku 2032". Dodatkowych informacji,
ponad te zawarte w Programie, udzielił kierownik Referatu Ochrony Środowiska. Po krótkiej dyskusji
w kontekście konieczności, słuszności i potrzebie ciągłego monitorowania usuwania azbestu, którego
celem szczególnym jest ochrona środowiska, Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony
dokument.

W dalszej części, w nawiązaniu do wcześniej omawianego Programu, członkowie komisji
wysłuchali sprawozdania w zakresie odbioru azbestu, ilości złożonych wniosków, potrzeb i środków
finansowych w tym zakresie w bieżącym roku 2024. Ze sprawozdania wynika, że tendencja usuwania
azbestu na terenie Gminy Wilkowice utrzymuje się na wysokim poziomie. Natomiast w odniesieniu do
długookresowego Programu, jeszcze około Ift budynków z terenu gminy wymaga modernizacji w tym
zakresie.

Następnie komisja zapoznała się z analizą dochodów i wydatków działu 921 budżetu Gminy
w zakresie kultury i ochrony dziedzictwa narodowego w roku bieżącym.

Kolejno przystąpiono do pierwszego czytania projektu budżetu na rok 2025. Komisja
zapoznała się z wartością środków przeznaczonych na poszczególne paragrafy zarówno dochodów jak
i wydatków.

Następnie stałym punktem prac komisji jest opiniowanie uchwał do których stosowne
rekomendacje zostaną przedstawione w odpowiednich punktach podejmowanych uchwał.

Natomiast w sprawach bieżących Komisja zapoznała się z pismem, skierowanym do Wójta
Gminy Wilkowice w zakresie częściowej zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego - centrum 2012. Po przeanalizowaniu zagadnienia podjęto wniosek: Komisja
negatywnie opiniuje wniosek dotyczący zmiany miejscowe planu zagospodarowania centrum 2012 -
uchwała nr XVI 11/134/2012 Rady Gminy z dnia 23 marca 2012, przedstawione w piśmie z dnia
5 listopada 2024 r. między innymi z uwagi na zamiar przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego.
Wniosek podjęto jednogłośnie.
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- Jacek Chowaniec - Komisja Oświaty i Kultury,
Komisja Oświaty i Kultury spotkała się 20 listopada tego roku o godzinie 14:15 na posiedzeniu
w Urzędzie Gminy Wilkowice. W posiedzeniu udział wzięło 6 radnych oraz Zastępca Wójta, dyrektor
ZOSiP i pedagog Zespołu Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Bielsku-Białej, pracownik referatu
finansów i budżetu, pracownik referatu inwestycji. Pani pedagog omówiła tematy związane ze
specjalnymi potrzebami uczniów z opiniami i orzeczeniami oraz wyjaśniła różnicę między tymi
pojęciami. Przedstawiła procedury składania wniosków z uwzględnieniem zaświadczenia lekarskiego.
Następnie pani dyrektor ZOSiP zapoznała członków komisji ze stanem realizacji zadań oświatowych za
rok szkolny 2023/2024. Komisja zapoznała się z projektem budżetu na rok 2025 dla placówek
oświatowych. Pracownik referatu inwestycji zapoznał obecnych na spotkaniu z koncepcją
przebudowy pomieszczeń w budynku Szkoły Podstawowej nr l w Bystrej.
Komisja opiniowała uchwałę intencyjną w sprawie likwidacji oddziatu przedszkolnego w Wilkowicach
przy ul. Kościelnej 10.

Wybrano przedstawiciela do rady programowej Gminnego Ośrodka Kultury Promyk. Przeprowadzono
dyskusję na temat godzin ponadwymiarowych oraz związanych z nimi kosztami. Analizowano
sposoby obliczania tych godzin oraz podstawą prawną ich stosowania. Zrealizowano wszystkie punkty
posiedzenia. Posiedzenie zakończono około godziny 17:20.

- Katarzyna Pilarz - Komisja Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych
Posiedzenie Komisji Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych odbyło się 21 listopada. W posiedzeniu
uczestniczyło 5 członków komisji a także dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji, dyrektor
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Wójt Gminy Wilkowice, pełnomocnik skarbnika Urzędu
Gminy Wilkowice, Przewodnicząca Rady Gminy Wilkowice oraz prezes klubu sportowego GLKS
Nacomi Wilkowice. Na początku posiedzenia komisja ponownie przeanalizowała wniosek Fundacji
Klimczok dotyczący zlecenia zadania publicznego w zakresie prowadzenia miejsc dla osób przewlekle
somatycznie chorych oraz w podeszłym wieku w Domu Pomocy Społecznej w Bystrej, w odniesieniu
do odpowiedzi, którą fundacja skierowała do Wójta Gminy Wilkowice. Po zapoznaniu się z danymi
statystycznymi przedstawionymi przez dyrektor GOPS dotyczącymi zapotrzebowania na miejsca
w placówkach realizujących to zadanie oraz ich dostępności, członkowie komisji jednogłośnie uznali
w drodze przeprowadzonego głosowania, że nie ma podstaw do zlecenia tego zdania dodatkowemu
podmiotowi. Następnie omówiono projekt budżetu na rok 2025 w zakresie działań należących do
kompetencji komisji. Szczególną uwagę poświęcono planowanym środkom przeznaczonym na rozwój
sportu, finansowanie programów zdrowotnych i spotecznych, a także inwestycje w infrastrukturę
sportową. Żadne uwagi do przedstawionego projektu nie zostały zgłoszone. W dalszej części
spotkania dyrektor GOSiR przedstawił harmonogram użytkowania hali sportowej. Dyskusja na ten
temat uwidoczniła potrzebę wyzwania, taką jak ograniczona dostępność infrastruktury sportowej
oraz rosnąca liczba zawodników w klubach sportowych Gminy Wilkowice. Podkreślono konieczność
bardziej elastycznego podziału czasu i użytkowania hali, który odpowiadałby na aktualne potrzeby
poszczególnych klubów przy zachowaniu zasad sprawiedliwego dostępu do obiektu. W odniesieniu
do tego punktu radny Jacek Chowaniec zgłosit dwa wnioski. Pierwszy dotyczył zaprzestania
komercyjnego udostępniania hali GOSiR podmiotom zewnętrznym, a drugi zobowiązania dyrektorów
poszczególnych placówek oświatowych Gminy Wilkowice do przedstawienia harmonogramu
użytkowania sal gimnastycznych. Celem tego wniosku jest weryfikacja, czy cała infrastruktura
sportowa gminy jest wykorzystywana w sposób efektywny i otwarta na rosnące zapotrzebowanie
klubów sportowych. Oba wnioski zostały jednogłośnie przyjęte przez członków komisji. W ramach
spraw bieżących podkreślono również konieczność aktywnego zaangażowania klubów sportowych
w proces planowania i rozwoju sportu w Gminie Wilkowice. Zauważono, że regularne spotkania
przedstawicieli klubów z członkami komisji mogłyby stać się przestrzenią do wymiany pomysłów,
omawiania wyzwań i identyfikowania potrzeb do danego środowiska sportowego. Zaproponowano
organizację cyklicznych debat, które odbywałyby się kilka razy w roku, a ich celem byłoby omawianie
kwestii, takich jak finansowanie działalności sportowej, dostępność oraz rozwój infrastruktury
sportowej. Tego rodzaju inicjatywy mogłoby sprzyjać integracji klubów, wymianie doświadczeń oraz

str.9



lepszemu zrozumieniu wzajemnych potrzeb, co przyczyniłoby się do bardziej efektywnego
zarządzania sportem w gminie. Takie debaty zostaną uwzględnione w planowanym planie pracy
komisji na rok 2025, który będzie ustalany podczas grudniowego posiedzenia komisji. Podczas
posiedzenia omówiono także projekty transgraniczne realizowane w ramach współpracy partnerskiej
pomiędzy klubem sportowym GLKS Nacomi Wilkowice a czeskim klubem partnerskim. W ramach tej
współpracy organizowane są wspólne inicjatywy sportowe, wymiana doświadczeń. Także wydarzenia
łączące sport z promocją kultury jak na przykład degustacja potraw regionalnych. Przykładami
udanych przedsięwzięć realizowanych w ramach tych projektów są zawody sportowe takie jak Uphill
Magurka czy Bieg Magurka a także obozy sportowe. Podczas posiedzenia zaopiniowano również
projekt uchwały, którego rekomendacja zostanie przedstawiona w odpowiednim punkcie podczas
dzisiejszej sesji.

Przewodnicząca Rady podziękowała Przewodniczącym komisji za bardzo szczegółowe, bardzo
dokładne, łącznie z godzinami rozpoczęcia i zakończenia sprawozdania z posiedzeń komisji. To jest
obraz naszej pracy wspólnej. Podziękowała również za tę pracę, którą Przewodniczący wykonają
scalając wszystkie tematy jakie były omawiane na posiedzeniach.

11. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Wilkowice,

Rekomendację dla podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy
Wilkowice przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska
Bożena Maślanka. Rekomendacja była jednogłośna.
Przewodnicząca odczytała projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem.

Przedmiotem uchwały jest przystąpienie do sporządzenia planu ogólnego Gminy Wilkowice, które
rozpoczyna procedurę planistyczną zgodną z art. 13 i ust. l ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu
przestrzennym z dnia 27 marca 2003 r. Plan ogólny sporządza się w granicach administracyjnych
Gminy Wilkowice. Konieczność sporządzenia Planu Ogólnego Gminy Wilkowice wynika ze zmian
ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, która weszła w życie 24 września 2023 r.
Zgodnie z tą zmianą z dniem l stycznia 2026 r. z mocy ustawy traci moc Studium uwarunkowań
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Wilkowice. Zmienione przepisy wprowadzają
w jego miejsce nowy akt planowania przestrzennego w postaci Planu Ogólnego Gminy, który będzie
stanowił akt prawa miejscowego. Plan ogólny będzie podstawą do sporządzania lub zmiany planów
miejscowych. W zawiązku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne.

Zapytań nie zgłoszono.

Głosowa no w s rawie:

przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Wilkowice,.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Piotr Pielesz,
Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek
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NIEOBECNI (l)
Patrycja Panek

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr X/58/2024.

b) zamiaru przekształcenia Przedszkola Publicznego w Wilkowicach poprzez likwidację
oddziału przedszkolnego,

Rekomendację dla podjęcia uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola Publicznego
wWilkowicach poprzez likwidację oddziału przedszkolnego przedstawił Przewodniczący Komisji
Oświaty i Kultury Jacek Chowaniec. Rekomendacja była jednogłośna.
Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że oddziału przedszkolnego mieszczącego się w Szkole Podstawowej
nr l w Wilkowicach nie uruchomiono z uwagi na zbyt małą liczbę wychowanków. Została również
przeprowadzona dokładna analiza demograficzna kolejnych pięciu lat szkolnych, która wykazała
zasadność tej decyzji.

Głosowano w s rawie:

zamiaru przekształcenia Przedszkola Publicznego w Witkowicach poprzez likwidację oddziału
przedszkolnego,.

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Piotr Pielesz,
Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Patrycja Panek

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr X/59/2024.

c) "Programu Usuwania Wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Wilkowice do roku
2032",

Rekomendację dla podjęcia uchwały w sprawie "Programu Usuwania Wyrobów zawierających azbest
z terenu Gminy Wilkowice do roku 2032" przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu,
Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka. Rekomendacja była jednogłośna.

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że gminny program usuwania azbestu został przyjęty uchwałą z dnia
5 października 2011 roku i wymaga aktualizacji oraz uwzględnienia przeprowadzenia prac
inwentaryzacyjnych. Nowy program zawiera szczegółowy harmonogram realizacji do roku 2032 i jest
powiązany z celami strategicznymi dokumentów regionalnych, tych nadrzędnych. Usuwanie azbestu
planuje się realizować z pomocą finansową gminy oraz za pomocą środków finansowych
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach.

Głosowano w s rawie:

"Programu Usuwania Wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Wilkowice do roku 2032",.
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W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Piotr Pielesz,
Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Patrycja Panek

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr X/60/2024.

d) zmiany uchwały nr 1X11/551/2023 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 listopada 2023 r.
w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Wilkowice,

Rekomendację dla podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LXII/551/2023 Rady Gminy
Wilkowice z dnia 29 listopada 2023 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadami komunalnymi na terenie Gminy Wilkowice, przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu,
Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka. Rekomendacja była jednogłośna.

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że ta uchwała dotyczy zmian limitów ilości odpadów oddawanych
przez mieszkańców do Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych PSZOK w ramach
ponoszonej opłaty za gospodarowanie odpada'mi komunalnymi. Polega na zwiększeniu limitu
odpadów zielonych, budowlanych, rozbiórkowych. Zwiększenie limitu wynika z oczekiwań
mieszkańców i podyktowane jest licznymi zgłoszeniami takiego zapotrzebowania. Podniesione limity
na pewno nie będą satysfakcjonowały wszystkich mieszkańców, ale będziemy sprawę monitorować.
Będziemy również patrzeć jak to wygląda pod względem ekonomicznym, konsultować z Panią
Skarbnik.

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały nr LXII/551/2023 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 listopada 2023 r. w sprawie
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Wilkowice,

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W nikł imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Piotr Pielesz,
Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek
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NIEOBECNI (l)
Patrycja Panek

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr X/61/2024.

e) zmiany uchwały nr Yll/36/2024 Rady Gminy Wilkowice z dnia 28 sierpnia 2024 r. w sprawie
powołania Rady Społecznej Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej

w Wilkowicach

Rekomendację dla podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr Yll/36/2024 Rady Gminy
Wilkowice z dnia 28 sierpnia 2024 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Gminnego
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach, przedstawiła Przewodnicząca Komisji Sportu, Zdrowia
i Spraw Społecznych Katarzyna Pilarz.

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że podjęcie uchwały wynika ze zmiany na stanowisku sołtysa
w Bystrej po wyborach sołeckich.

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały nr Yll/36/2024 Rady Gminy Wilkowice z dnia 28 sierpnia 2024 r. w sprawie
powołania Rady Społecznej Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach.

W niki łosowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Piotr Pielesz,
Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Patrycja Panek

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nrX/62/2024.

f) przekazania ponaglenia według właściwości,

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Piotr Wałeczek odczytał opinię w sprawie
przekazania ponaglenia według właściwości.
Przewodnicząca Rady poinformowała, że pełną dokumentację w sprawie radni otrzymali mailowo.

Głosowano w s rawie:

przekazania ponaglenia według wfaściwości,

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Piotr Pielesz,
Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek
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NIEOBECNI (l)
Patrycja Panek

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr X/63/2024.

g) przekazania wniosku według właściwości (dotyczy ul. Halnej w Bystrej),

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Piotr Wałeczek odczytał opinię w sprawie
przekazania wniosku według właściwości. Wniosek dotyczył ul. Halnej w Bystrej.
Przewodnicząca Rady poinformowała, że pełną dokumentację w sprawie radni otrzymali mailowo.

Głosowano w s rawie:

przekazania wniosku według właściwości (dotyczy ul. Halnej w Bystrej)

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Piotr Pielesz,
Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Patrycja Panek

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nrX/64/2024.

h) przekazania wniosku według właściwości (dotyczy ul. Długiej w Bystrej),

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Piotr Wałeczek odczytał opinię w sprawie
przekazania wniosku według właściwości. Wniosek dotyczył ul. Długiej w Bystrej.
Przewodnicząca Rady poinformowała, że pełną dokumentację w sprawie radni otrzymali mailowo.

Głosowano w s rawie:

przekazania wniosku według właściwości (dotyczy ul. Długiej w Bystrej),

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Piotr Pielesz,
Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Patrycja Panek

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr X/65/2024.
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i) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2024 rok,

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2024 rok
przedstawiła Skarbnik Gminy P. Aleksandra Kastelik.

Zmiany obejmują:
- zwiększenie dochodów budżetu gminy o kwotę 173. 212, 27 zł
- zwiększenie wydatków budżetu gminy o kwotę 173. 212, 27 zł

Następnie omówiła szczegółowo zakres proponowanych zmian.

Po wprowadzeniu zmian niniejszą uchwałą przyjąć:
Plan dochodów -105. 250. 123,10 złote
Plan wydatków -102. 816. 986, 50 złotych
Planowana nadwyżka budżetowa 2. 433. 136, 60 złotych

Zmiany mają odzwierciedlenie w poszczególnych załącznikach do uchwały budżetowej - w tych
dwóch głównych załącznikach oraz w pozostałych załącznikach tj. w zestawieniu dotacji planowanych
do udzielenia z budżetu gminy, w załączniku: dochody i wydatki na zadania przyjęte do realizacji
w Gminnym Programie Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Gminnym Programie
Przeciwdziałania Narkomanii, w załączniku: dochody i wydatki na zadania wynikające z ustawy
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, w załączniku: dochody i wydatki realizowane
z Funduszu przeciwdziałania COYID.

Rekomendację dla podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice
na 2024 rok, przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska
Bożena Maślanka. Rekomendacja była jednogłośna.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2024 rok,

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Piotr Pielesz,
Katarzyna Pitarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Patrycja Panek

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr X/66/2024.

j) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2024 -
2036.

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wilkowice na lata 2024-2036 omówiła P. Skarbnik Aleksandra Kastelik.
Zasygnalizowała zmianę do projektu uchwały wynikającą z podjętych przez Wójta zarządzeń, w części
dotyczącej wydatków. Zmiana polega na zmniejszeniu wydatków bieżących o kwotę 14 455, 00 zł
j przeniesieniu tej kwoty do wydatków majątkowych. Zmiana ta dotyczy załącznika numer
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l i załącznika numer 3 do uchwały, jak również objaśnień. Zaproponowane zmiany nie mają wpływu
na zmiany w budżecie. Łączna wysokość dochodów, wydatków nie zmienia się w Wieloletniej
Prognozie Finansowej, ale zarządzenie Wójta powoduje zmiany między wydatkami bieżącymi
i majątkowymi.

Rekomendację dla podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2024 - 2036, przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu,
Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka. Rekomendacja była jednogłośna.

Następnie Przewodnicząca Rady przedstawiła wniosek, który poddała pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:

zmiany w projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Wilkowice na lata 2024-2036 w części dotyczącej wydatków, polegającej na zmniejszeniu
wydatków bieżących o kwotę 14.455, 00 zł i przeniesieniu tej kwoty do wydatków majątkowych
(zmiana w załączniku nr l i nr 3 uchwały).

W niki fasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Piotr Pielesz,
Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Patrycja Panek

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian
do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2024 - 2036 z uwzględnieniem
przegłosowanego wniosku.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2024 - 2036.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Piotr Pielesz,
Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Patrycja Panek

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nrX/67/2024.
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12. Przyjęcie protokołu z sesji IX/2024 z 23 października 2024 r.

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu z sesji IX/2024 z 23 października 2024 r.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Piotr Pielesz,
Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Patrycja Panek

Protokołu z sesji IX/2024 z 23 października 2024 r. został przyjęty jednogłośnie.

13. Przyjęcie protokołu pokontrolnego z kontroli przeprowadzonej w dniu 15 października 2024 r.
dotyczącej egzekwowania obowiązku przyłączenia posesji do kanalizacji sanitarnej.

Protokół pokontrolny przedstawiła przewodnicząca zespołu kontrolnego radna M. Olma. Zespół
kontrolny pochylił się nad tematyką związaną z egzekwowaniem obowiązku przyłączenia posesji do
kanalizacji sanitarnej w zakresie realizacji tego obowiązku przez Referat Ochrony Środowiska i Straż
Gminną za pierwsze półrocze 2024 roku, między innymi dokonując szczegółowej kontroli w zakresie
ilości nieruchomości posadowionych na terenie Gminy Wilkowice, ilości nieruchomości podłączonych
do kanalizacji, ilości nieruchomości, które mogłyby zostać podłączone do kanalizacji z uwagi na
spełnienie warunków technicznych umożliwiających podłączenie tychże nieruchomości do kanalizacji,
ilości kontroli przeprowadzonych w nieruchomościach posiadających dostęp do kanalizacji przez
pracowników Urzędu Gminy, bądź funkcjonariuszy Straży Gminnej, ilości nieruchomości
skontrolowanych, które nie są podłączone do kanalizacji, w tym zakresie zespół kontrolny prosił
o przygotowanie danych, czy właściciele nieruchomości posiadali dokumenty potwierdzające
opróżnianie zbiorników bezodpływowych, czy też są na terenie ewentualnie gminy nieruchomości
posiadające zbiorniki bezodpływowe, czy posiadają oczyszczalnie te nieruchomości przydomowe, jak
teżjak właściciele tych nieruchomości rozwiązują problem związany z brakiem kanalizacji.
Zespół kontrolny poza tym sprawdzał dane dotyczące nieruchomości posadowionych na terenie
gminy, które z przyczyn technicznych nie będą mogły zostać podłączone do kanalizacji. Odnosiło się
to w szczególności do przysiółków zlokalizowanych na Magurce, Nadmesznej, czy też Górnej Bystrej.
Zespół kontrolny ponadto sprawdzał, ile nieruchomości jest w trakcie przyłączania do kanalizacji, ile
wydano decyzji nakazujących przyłączenie nieruchomości do kanalizacji, ile przeprowadzono kontroli
przyłączenia nieruchomości do kanalizacji, jak również ile wszczęto postępowań egzekucyjnych
dotyczących przyłączania nieruchomości do kanalizacji.
Jeżeli chodzi o rekomendacje dotyczące zmiany uchwały określającej obowiązek w zakresie
częstotliwości opróżniania zbiorników bezodpływowych z nieruchomości, to taka rekomendacja,
w tzw. międzyczasie wpłynęła i na ubiegłej sesji radni podejmowali stosowną uchwałę, która też jest
poniekąd pokłosiem tych ustaleń zespołu kontrolnego.
Niemniej jednak z uwagi na procedury określone w Statucie naszej gminy, to na aktualnej sesji
prezentowane są wyniki przeprowadzonej kontroli. Dane szczegółowe z podziałem na poszczególne
sołectwa, to jest Bystrą, Meszną, Wilkowice przedstawiała i wyjaśniała nam p. kierownik referatu,
Sylwia Derecka przy współudziale Pana Komendanta Straży Gminnej. Są one w protokole
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szczegółowo przedstawione. Będzie można się z nimi zapoznać, bo protokół będzie udostępniony na
BIP-ie,

Jeżeli chodzi o wnioski, które zespół kontrolny wypracował stwierdzono, że poddane kontroli
zagadnienia realizowane są zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie przepisami prawa. Nie
stwierdzono nieprawidłowości w zakresie tych tematów.
Zespół kontrolny wskazuje i uważa, że w związku z tym, że w 2023 roku Gmina Wilkowice zakończyła
realizację projektu dofinansowanego z Programu Operacyjnego Infrastruktura i Ochrona Środowiska
w ramach, którego wybudowano ponad 80 kilometrów kanalizacji w trudnym terenie górskim, jeżeli
chodzi o naszą gminę, niewątpliwie należyta uznać za sukces tej gminy. W tym momencie z uwagi na
to, że na obszarze zamieszkiwanym przez ponad 5681 potencjalnych użytkowników mamy do
czynienia z nowoczesnym systemem kanalizacyjnym. Efektem przeprowadzenia tego projektu,
wykonania sieci kanalizacyjnej jest również efekt ekologiczny, efektywna ochrona środowiska
naturalnego Gminy Wilkowice, szczególnie gleby oraz wód powierzchniowych i podziemnych przed
zanieczyszczeniami oraz zachowanie walorów przyrodniczych tego terenu. Tak jak powiedziałam,
zespół kontrolny nie ma żadnych uwag i zastrzeżeń co do przedmiotu przeprowadzonej kontroli.
Kierownik podmiotu, czyli Pan Wójt zatwierdził protokół w dniu 6 listopada i dlatego też jest na
aktualnej sesji prezentowany.

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu pokontrolnego z kontroli przeprowadzonej w dniu 15 października 2024 r
dotyczącej egzekwowania obowiązku przyłączenia posesji do kanalizacji sanitarnej.

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski,
Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Piotr Pielesz,
Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Patrycja Panek

Protokół pokontrolny z kontroli przeprowadzonej w dniu 15 października 2024 r. dotyczącej
egzekwowania obowiązku przyłączenia posesji do kanalizacji sanitarnej przyjęty został
jednogłośnie.

14. Wolne wnioski, komunikaty.

Radny P. Handzlik, w kontekście podjętej uchwaty w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu
ogólnego Gminy Wilkowice zapytał, czy są już jakieś zamierzenia odnośnie rozpisania przetargu
dotyczącego wykonawcy projektu w/w planu?
Wójt odpowiedział, że grudzień/styczeń to będzie ten czas, kiedy będziemy przygotowywali
dokumentację do przetargu. Założenie jest takie, że końcem stycznia 2025 r. przetarg zamieścimy na
stronie BIP.

Radna M. Olma, odnosząc się do informacji Wójta o przekazaniu placu budowy dotyczącego
ul. Skośnej i Kościelnej, zaapelowała o informację skierowaną do mieszkańców na temat utrudnień na
tych drogach w związku z prowadzoną inwestycją. Zaapelowała, aby informację podać mieszkańcom
z odpowiednim wyprzedzeniem, poprzez stronę Internetową gminy, Facebook, tablice informacyjne,
a nie czekać do ostatniej chwili.
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Wójt poinformował, że jutro rano jest Rada Budowy i być może to jest ten moment, w którym
będziemy wiedzieć, kiedy te utrudnienia się pojawią. Ponadto ksiądz proboszcz z Bystrej Krakowskiej
również pomoże w informowaniu mieszkańców. Wójt zapewnił, że przekażemy informacje jak
najszybciej, jak tylko będziemy je znali.

Ponadto Wójt poinformował, że 21 listopada br. ogłoszono dwa otwarte konkursy ofert z zakresu
kultury, sztuki, ochrony kultury i dziedzictwa narodowego i z zakresu wspierania i upowszechniania
kultury fizycznej. Do 16 grudnia można składać oferty, poprzez program Witkac. Ta informacja
oczywiście została przesłana do wszystkich organizacji działających na naszym terenie, na BIP-ie, na
stronie internetowej. Poprosił również radnych o rozpowszechnienie tej informacji wśród organizacji.

Następnie Przewodnicząca przedstawiła informację o pismach, które otrzymała:
- dwa pisma dotyczące uregulowania stanu prawnego dziatek na Kępie w Bystrej - te pisma

2ostały przekazane Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

- dwie skargi na Dyrektora Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Wilkowicach. Skarga
numer dwa została wycofana pismem z dnia 19 listopada. Skargi i cała dokumentacja została również
przekazana Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, zgodnie z procedurą.

- pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 12 listopada dotyczące
badania nadzorczego uchwały numer IX/49/2024 z dnia 23 października dotyczące podatków
lokalnych, skierowane do Wójta i do Przewodniczącej Rady Gminy. Wyjaśnień udzielono 15 listopada.
Wyjaśnienia zostały przyjęte.

- informacje o wynikach analizy oświadczeń majątkowych od Naczelnika Urzędu Skarbowego
w Żywcu - nieprawidłowości nie stwierdzono. Kolejna informacja z Pierwszego Urzędu Skarbowego
w Bielsku Białej - ta analiza wymagała pewnej korekty. Korekta i wyjaśnienia zostały złożone do
urzędu skarbowego oraz zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej.

Na zakończenie życzenia dla mieszkańców Gminy Wilkowice zdrowych, spokojnych, pogodnych Świąt
Bożego Narodzenia skierowała w imieniu własnym jak i radnych Przewodnicząca Rady Gminy Alina
Macher.

15. Zakończenie posiedzenia.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady zakończyła sesję, wypowiadając formułę:
"Zamykam X sesję Rady Gminy Wilkowice kadencji 2024-2029".

k
PRZEWORNICZĄCA Y GMINY

mgrAlina acher

Przygotował(a): Mat orzata Lempart

Przewodnicząca

Rady Gminy Wilkowice

Przygotowano przy pomocy programu eSesja. pl

Szczegółowy przebieg Sesji, w tym treść wystąpień radnych zarejestrowany został na nośniku
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www. wilkowice. pt, w zakładce "Gmina - Transmisje
z posiedzeń Rady Gminy" oraz na BIP-ie w zakładce "Rada Gminy - Transmisje z posiedzeń Rady
Gminy" i stanowi zafqcznik do protokołu z 27 listopada 2024 r.
Do w/w protokołu zatgczone sq również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikajqce
z porzqdku obrad.
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